
OK-II.0002.4.2025 

Protokół nr XII/25 

z XII Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 17 kwietnia 2025 roku   

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 09:00 otworzył obrady XII Sesji 

Rady Powiatu Częstochowskiego witając radnych i gości. 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu.  

 

Radny nieobecny: 

1. Maciej Janowski 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz  

z zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu w obecności 23 radnych, przyjęła porządek obrad jednomyślnie: 23 głosami 

„za”.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego na terenie powiatu w 2024 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2025 – 2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2025 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu współpracy 

Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 

w sferze pożytku publicznego w 2024 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji w sprawie remontu 

drogi powiatowej 1023 S w m. Rudnik Wielki, gm. Kamienica Polska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Domu Dziecka  

w Chorzenicach. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej.   

14. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  
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16. Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XI/25 z sesji w dniu  

27 marca 2025 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich brakiem 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 23 radnych, przyjęła protokół nr XI/25 jednomyślnie: 23 głosami 

„za”. 

 

Ad. 5 
Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Roberta Nowaka 

2. Edytę Wierzbińską  

 

Kandydaci wyrazili zgodę.  

 

Rada Powiatu w obecności 23 radnych, powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. 

składzie jednomyślnie: 23 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 27 marca 2025 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne 

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem zadań 

PCPR oraz PZD. Szerzej omówił nw. kwestie: 

- realizacji Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową; 

- kampanii promującej ideę rodzicielstwa zastępczego; 

- uzyskania dofinansowania dla Projektu „Ferajna – wsparcie dla dzieci i młodzieży w powiecie 

częstochowskim”; 

- szkolenia dla kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej; 

- szkolenia dla pracowników ośrodków pomocy społecznej pt. „Program Korekcyjno-

Edukacyjny: kwalifikowanie i kierowanie uczestników, cele, metody pracy i zakładane 

rezultaty”; 

- otwarcia nowej kuchni charytatywnej w Centrum Duchowości Archidiecezji Częstochowskiej 

Święta Puszcza w Olsztynie; 

- realizowanych zadań wynikających z ustawy z dnia 12 marca 2022 roku o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium na tego państwa; 

- obecnej sytuacji dzieci przebywających w Centrum Duchowości Archidiecezji 

Częstochowskiej Święta Puszcza w Olsztynie; 

- poinformował również o dacie otwarcia ofert oraz o najtańszej i najdroższej kwocie  

w postępowaniach przetargowych dla zadań: „Opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej dla zadania pn: Przebudowa DP 1029S na odc. Kłomnice – Bartkowice wraz  

z budową chodnika i odwodnieniem, gm. Kłomnice”; „Aktualizacja projektów stałej 
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organizacji ruchu z podziałem na 2 zadania”; „Remont drogi powiatowej nr 1082 S na odc. 

Koniecpol – Radoszewnica, dł. 775m, gmina Koniecpol”; „Remont drogi powiatowej nr 1108S 

na odc. Radoszewnica- Koniecpol w km 0+000-0+569 i 0+617-2+000, gm. Koniecpol”; 

„Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania” „Przebudowa DP 1043 S wraz z budową 

chodnika i odwodnienia w m. Brzyszów, gm. Mstów””’; „Remont drogi powiatowej nr 1043S 

na odc. Brzyszów – Kusięta w km 0+100, gmina Mstów”; „Remont drogi powiatowej nr 1040S 

na odc. Małusy – Kobyłczyce w km 9+460 – 10+005, gmina Mstów”.  

- poinformował, że w niektórych gminach jest więcej zadań, ale jest to uzależnione od 

zaawansowania współpracy i szybkich deklaracji władz gmin o pomocy finansowej dla 

powiatu. Tam gdzie tych deklaracji nie ma, Zarząd czeka na decyzje Rad Gmin oraz Władz.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7  

Państwowy Powiatowy Lekarz Weterynarii Andrzej Sosnowski poinformował, że inspekcja 

weterynaryjna w ramach prowadzonych nadzorów, czynności kontrolnych w zakresie ochrony 

zdrowia zwierząt wykonywała badania monitoringowe, przesiewowe. W 2024 roku wykryto 

dwa gospodarstwa, w których wystąpiła Salmonella enteritidis. Gospodarstwo zostało poddane 

nadzorowi, drób został zlikwidowany, a produkty wycofane z obrotu. Ponadto w ramach 

prowadzonego nadzoru bezpieczeństwa żywności pochodzenia zwierzęcego stwierdzono  

w badaniach monitoringowych dwa przypadki listeria monocytogenes. Produkty zostały 

wycofane z obrotu oraz podjęto działania administracyjne zmierzające do przywrócenia 

porządku prawnego.  

Ponadto na terenie powiatu częstochowskiego odnotowano dwa przypadki włośnicy u dzików, 

dlatego apeluje do myśliwych i gospodarzy, którzy wykonują uboje na pożytek własny,  

o wykazanie się starannością i wykonywanie badań w kierunku włośnicy. Badania są bezpłatne 

i wykonuje je inspekcja weterynaryjna.  

24 grudnia ubiegłego roku stwierdzono podejrzenie wysoce zjadliwej grypy ptaków, którą 

potwierdzono badaniami w Instytucie Weterynarii w Puławach. Był to pierwszy przypadek 

grypy ptaków w powiecie częstochowskim. 27 grudnia ognisko zostało zlikwidowane, 

działania w obszarze zapowietrzonym i zagrożonym, którego promień wynosi 10 kilometrów, 

prowadzono do 27 stycznia. 27 stycznia ognisko zostało wygaszone, obszary zostały zdjęte, 

przywrócono stan poprzedzający wystąpienie tej jednostki chorobowej. Był to drugi przypadek 

wysokiej zjadliwej grypy ptaków na terenie Polski u gęsi. W dniu podejrzenia z 600 

utrzymywanych gęsi hodowlanych, 100 było martwych, a dwa dni później zostało tylko 40. 

Przebieg choroby był błyskawiczny.  

W związku z tym, że ciągle istnieje stałe zagrożenie wystąpienia afrykańskiego pomoru świń, 

wykonywano również badania w tym kierunku. Badano wszystkie padłe i zabite w wypadkach 

komunikacyjnych dziki. Było ich dokładnie 42 sztuki. Wszystkie były z wynikami ujemnymi. 

Natomiast należy pamiętać, że ta choroba ciągle się rozprzestrzenia i na terenie powiatu 

lublinieckiego są strefy objęte ograniczeniami druga i pierwsza. One w każdej chwili mogą się 

poszerzyć na obszar powiatu częstochowskiego, tak jak mieliśmy to dwa lata temu na terenie 

Koniecpola i Lelowa.  

Stałym zagrożeniem jest też ptasia grypa. Wykonywane są badania monitoringowe i szkolenia. 

Dodatkowy czynnik chorobotwórczy, który się pojawił kilka lat temu, to rzekomy pomór 

drobiu. Jest to choroba, która nie występowała na terenie Polski od 50 lat. Pierwsze ognisko 

pojawiło się na Podlasiu i błyskawicznie się rozprzestrzeniło. Jest skuteczna szczepionka, 

przeciwko której można szczepić stada. Natomiast hodowcy w wielu wypadkach zarzucili te 
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szczepienia. Nie są one drogie. Hodowcy uznali, że aby nie przeciążać układu 

odpornościowego, lepiej zaszczepić ten drób przeciwko innym chorobom i odpuszczali sobie 

chorobę Newcastle. Nie trzeba było długo czekać na efekty. Choroba dziesiątkuje stada do tego 

stopnia, że województwo wielkopolskie i mazowieckie jest brane pod uwagę jako takie, w 

którym zakaże się utrzymywania drobiu na jakiś czas po to, żeby po prostu wygasić ten wirus.  

W tym roku w mediach pojawiło się wiele informacji o zagrożeniu pryszczycą. Pryszczyca to 

choroba zwierząt parzystokopytnych i różnica między wcześniej wymienionymi chorobami,  

a pryszczycą polega na tym, że dotyczy ona nie tylko jednego gatunku, a dotyczy właściwie 

kilku z wyjątkiem koniowatych. Póki co nie mamy na terenie Polski stwierdzonego żadnego 

ogniska pryszczycy, natomiast podejmowane są szeroko pojętne działania informacyjno-

szkoleniowe, prewencyjne, polegające na kontrolach, identyfikacji i rejestracji zwierząt  

i przemieszczeń tych zwierząt. Trzeba liczyć się z tym, że przedsiębiorczość Rodaków idzie 

daleko i potrafią przez granice przemycić sztuki nieoznakowane, wprowadzić do gospodarstw, 

a to jest podyktowane chęcią łatwego zysku. Przejścia graniczne są w tej chwili kontrolowane.  

Pierwszym przypadkiem na początku tego roku, był przypadek pryszczycy w Brandenburgii  

w Niemczech, 50 kilometrów od polskiej granicy. Dotyczył niewielkiego stada bawołów 

błotnych, które zostało błyskawicznie zlikwidowane. Niemcy wykonali około 7 200 badań 

monitoringowych po to, żeby wykluczyć kolejne przypadki. Żaden wynik nie był dodatni. Na 

terenie Węgier były dwa ogniska, było to około 6 000 zwierząt. Były to ogromne gospodarstwa 

hodowlane, których likwidacja przysporzyła sporo problemów. Służby węgierskie, podobnie 

jak słowackie borykają się z problemem utylizacji, likwidacji ognisk, ze względu na duże ilości 

zwierząt. Słowacja posiada jeden zakład utylizacyjny, którego moce przerobowe niestety nie są 

w stanie podołać temu problemowi. W związku z tym rozważano i wykorzystano do tego celu 

grzebowiska, które nie są najlepszym rozwiązaniem, ale ostatecznością. W związku z tym 

zagrożeniem również z Inspekcją Sanitarną wspólnie informowaliśmy samorządy o takiej 

możliwości i czekaliśmy na ewentualnie akces w tej sprawie, bo to nie Inspekcja Weterynaryjna 

organizuje grzebowiska, a samorządy gminne. Otrzymał wczoraj pismo od Głównego 

Inspektora Sanitarnego, w którym wskazuje zakres ekspertyz, które wydaje Inspekcja 

Sanitarna, jeśli w ogóle możliwość stworzenia grzebowiska jest rozpatrywana przez władze 

gminy. Tych punktów jest bardzo dużo, a pierwszy z nich to zmiana planu przestrzennego 

zagospodarowania, więc to już może być pierwszy problem, który napotkają władze gminne. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii jedynie przyznaje odstępstwo, jeśli gmina zgłosi się do nas, że 

ma wyznaczone miejsce, infrastrukturę na grzebowisko. Powiatowy Lekarz Weterynarii 

wydaje decyzję obejmującą nadzorem to miejsce.  

Podziękował za pomoc przy zwalczaniu grypy ptaków. To była Wigilia, więc całe Święta 

służby musiały pracować i stanęły na wysokości zadania. Straż pożarna, policja, Pan Starosta 

ze sztabem kryzysowym i samorządy. Wszystko było załatwione szybko, sprawnie, bez 

większych problemów. Jedno sołectwo stanęło oporem i nie chciało poddać się czynnościom 

kontrolnym. Jest to naprawdę rzecz nie na miejscu, aby zasłaniać się RODO w takiej sytuacji. 

Tak się choroby nie zwalczy. Pani wójt Dąbrowy Zielonej stanęła na wysokości zadania  

i przywróciła porządek prawny, za co uprzejmie dziękuje.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat również podziękował służbom merytorycznym starostwa, że 

sprawną, szybką i skuteczną współpracę.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego na terenie powiatu w 2024 roku. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekty uchwał były procedowane na 

komisjach i zostały zamieszczone na stronie internetowej powiatu, w BIP-ie oraz w systemie 

eSesja. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2025 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XII/67/2025 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2025 – 2030, 23 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2025 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XII/68/2025 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2025 rok, 23 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego w 2024 roku został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XII/69/2025 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi 

prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego w 2024 roku, jednogłośnie: 24 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 
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Ad. 11 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przekazania 

według właściwości petycji w sprawie remontu drogi powiatowej 1023 S w m. Rudnik Wielki, 

gm. Kamienica Polska został radnym udostępniony w systemie eSesja. Do projektu uchwały 

dołączono treść petycji stanowiącej załącznik nr 6 do niniejszego protokołu oraz stanowisko 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiące załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XII/70/2025 w sprawie przekazania według właściwości 

petycji w sprawie remontu drogi powiatowej 1023 S w m. Rudnik Wielki, gm. Kamienica 

Polska, jednogłośnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Domu Dziecka w Chorzenicach wraz z treścią skargi  

i stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został radnym udostępniony w systemie 

eSesja. Treść skargi stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. Skargę uznaje się za 

bezzasadną zgodnie ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiącym 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XII/71/2025 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Domu Dziecka w Chorzenicach, jednogłośnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że ”Ocena zasobów pomocy społecznej” 

została udostępniona w systemie eSesja i zaakceptowana przez komisję merytoryczną. Zapytał, 

czy są uwagi i zapytania do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła ”Ocenę zasobów pomocy społecznej” jednogłośnie: 24 głosami „za” 

stanowiącą załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady  

w okresie od ostatniej sesji tj. od 27 marca 2025 roku. Poszczególne dokumenty pozostają do 

wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że na prośbę Pani Dyrektor Katarzyny 

Buchajczuk zostanie przedstawiony film promujący ideę rodzicielstwa zastępczego.  

 

Dyrektor PCPR K. Buchajczuk powiedziała, że chciałaby uświadomić wszystkim, że w 

Polsce przeżywamy ogromny kryzys rodzinny. Co setne dziecko w Polsce, czyli ponad 77 

tysięcy, przybywa poza swoim domem rodzinnym. Równolegle w stosunku do około 1 500 

dzieci Sądy orzekły o konieczności umieszczenia tych dzieci w pieczy zastępczej, czy 

rodzinnej, czy instytucjonalnej. Dla tych dzieci nie ma miejsc, nigdzie. Ani w placówkach 

opiekuńczo-wychowawczych, ani w rodzinach zastępczych. W ubiegłym roku do PCPR-u 

wpłynęło z całej Polski ponad 6 250 zapytań o możliwość umieszczenia dzieci w pieczy 

zastępczej. A już w pierwszym kwartale tego roku, było ich 2 570. Te cyfry świadczą o tym, 

jaki mamy ogromny kryzys. Stąd inicjatywa powiatu dotycząca promocji rodzicielstwa 

zastępczego i te wszystkie działania, o których Pan Starosta był uprzejmy dzisiaj wspomnieć. 

Chciałaby prosić o pomoc w propagowaniu potrzeby tworzenia rodzin zastępczych, 

informowaniu społeczności, że jest taka potrzeba. Zwrócili się z prośbą do wszystkich gmin, 

do wszystkich wójtów powiatu częstochowskiego o pomoc. Na przykład ogłosiliśmy konkurs 

plastyczny dla uczniów szkół podstawowych. Podsumowanie konkursu przewidziane jest na 

czwarty kwartał bieżącego roku, bo także w ten sposób chce dotrzeć z informacją dla 

najmłodszych, że jest taka potrzeba tworzenia rodzin zastępczych. A teraz prosi o poświęcenie 

czasu i obejrzenie filmiku, w którym zaprezentuje się 5 rodzin zastępczych z naszego powiatu. 

Uważa, że to rodziny zastępcze są najlepszymi ambasadorami pieczy zastępczej.  

Zaprezentowano film pt.: „Zostań rodziną – czekam na Ciebie!”.  

 

Radna E. Łągiewka wniosła interpelację w sprawie podania informacji na temat budowy 

chodnika przy drodze powiatowej 1024 S na odc. Adamów – Skrzydlów: danych projektanta, 

wyboru drzew do wycinki oraz słupa telekomunikacyjnego na środku chodnika. Interpelacja 

stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Radna B. Lara poinformowała, że chciałaby się odnieść do części interpelacji Pani radnej  

E. Łągiewki. Decyzję o wycince drzew wzdłuż ciągu pieszo-jezdnego wydawał organ gminy, 

jakim jest wójt gminy. Gmina cały czas jest w kontakcie z radnymi gminnymi, którzy też 

poruszają ten problem. Pracownicy urzędu robili wszystko co w ich mocy, żeby uzyskać 

zezwolenie na usunięcie drzew. Wpłynął wniosek Powiatowego Zarządu Dróg na usunięcie 15 

sztuk drzew. W związku z tym, że usunięcie drzew w pasie drogowym wymaga uzyskania 

uzgodnienia z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Katowicach, taki wniosek  

o uzgodnienie został do RDOŚ-u skierowany. W odpowiedzi Wójt Gminy Kłomnice otrzymał 

wezwanie do ponownego przeglądu drzew przeznaczonych do usunięcia, pod kątem 

częściowego odstąpienia od ich wycinki. RDOŚ uzasadnia, że zarówno wójt, jak i starosta są 

organami ochrony przyrody, czyli o przyrodę powinni dbać. Każde planowane wycięcie drzewa 

powinno być poprzedzone wnikliwą analizą oraz zebraniem niezbitych dowodów 

świadczących o konieczności wyeliminowania drzewa z krajobrazu. Decyzja na wycinkę,  

a w konsekwencji usunięcie drzew jest czynnością nieodwracalną w skutkach i wskazał  

8 drzew, gdzie zdaniem organu uzgadniającego występuje minimalna kolizja z projektowaną 

inwestycją i wskazał konieczność ponownej analizy. Analiza ta, zdaniem Regionalnego 
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Dyrektora, powinna polegać na tym, że analiza innych rozwiązań może wskazać, czy usunięcie 

drzew jest niezbędne, czy na przykład wystarczy zmiana projektu, żeby ominąć te drzewa lub 

podjęcie różnych środków technicznych, które zapobiegają ich wycince. Usunięcie jest 

możliwe dopiero po wyczerpaniu wszystkich możliwych rozwiązań. Gmina z RDOŚ-em 

prowadziła rozmowy i korespondencje. W ich wyniku z tych 15 drzew, udało się doprowadzić 

do sytuacji, gdzie zostały tylko dwa drzewa bez zezwolenia. Te dwa drzewa są w dalszym ciągu 

przedmiotem dalszych czynności. Inwestycja ta jest w interesie i gminy, i starostwa,  

i mieszkańców. Gmina mogła zaskarżyć stanowisko RDOŚ, lecz jest to czas. Są to środki 

zewnętrzne, więc trzeba pamiętać, że muszą być wykorzystane w terminie. Realizację należy 

wykonać w terminie i się z niej rozliczyć. W związku z powyższym, żeby nie przedłużać 

terminu, wydano decyzję na usunięcie drzew, co do których mamy uzgodnienie. Uzgodnienie 

tym się różni od opinii, że jest wiążące dla organu. W związku z tym decyzja została wydana, 

żeby nie wstrzymywać inwestycji. Jeśli chodzi o te dwa drzewa, Gmina w porozumieniu  

z Powiatowym Zarządem Dróg, wystąpi jeszcze raz do RDOŚ-u o uzyskanie decyzji na 

usunięcie drzew. Nie wie z jakim skutkiem.  

 

Radny M. Chudzik powiedział, że wczoraj Komisja Infrastruktury była dość czasochłonna, 

były trudne tematy, które weszły dodatkowo. Pierwsze było spotkanie z Powiatowym 

Lekarzem Weterynarii. Dodatkowo został poruszony  temat zanieczyszczań gruntów w gminie 

Janów i protest mieszkańców. Nie do końca można było porozmawiać o drogach powiatowych. 

Z poprzedniego posiedzenia był jeden wniosek Komisji w sprawie remontu ulicy Kościuszki  

w Blachowni. Powiatowy Zarząd Dróg przedłożył kosztorys remontu tej drogi. Chciałby 

zawnioskować o jego wykonanie. Jest to kwota 2,6 mln. Powiatowy Zarząd opracował 

kosztorys bardzo wnikliwie i dobrze. Uważa, że gminach zachodnich dzieje się mniej. To nie 

będą stracone pieniądze. Radna Ujma zgłaszała to wcześniej. W Blachowni w ostatnim czasie 

niewiele się działo. Był zrobiony ryneczek w Łojkach. Prosi Zarząd Powiatu, aby pochylił się 

i przyjął to rozwiązanie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady J. Socha wniósł interpelację w sprawie przedłużenia o 40 metrów 

chodnika przy DP 1051 S w m. Kopalnia, ul. Szkolna. Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu. 

 

Wicestarosta J. Miarzyński odpowiedział Radnemu M. Chudzikowi, że w ubiegłym tygodniu 

Zarząd otrzymał pismo z Urzędu Gminy, podpisane przez Burmistrza Blachowni, w którym 

jest mowa o tym, że gmina jest za tym, ażeby zrobić kompleksową przebudowę drogi wraz  

z odwodnieniem, a nie remont w postaci nakładki. Burmistrz poinformował, że wykonanie 

modernizacji ulicy Kościuszki jedynie przez wykonanie nowej nakładki z regulacją urządzeń 

jest założeniem mylnym. Stan uszkodzeń nawierzchni wskazuje, że jej podbudowa jest 

niedostosowana do obecnych obciążeń ruchem. Na znacznej części ulicy brak jest odwodnienia 

zwieńczonego połączeniem wpustów z kolektorem deszczowym. Istniejące wpusty uliczne, 

chłonne, zlokalizowane w ciągu pasa drogowego nie spełniają swojej funkcji nawet przy mało 

intensywnych opadach. W piśmie poinformowano, że brak formalnej zgody na odprowadzenie 

wód deszczowych z pasa drogowego przez działki prywatne do rowu odwadniającego 

połączonego ze zbiornikiem, a także stan techniczny istniejącego fragmentarycznie kolektora 

deszczowego oraz stan techniczny chodnika nie pozwalają na pobieżne modernizowanie drogi 

przez wymianę nakładki. Rozwiązanie to nie wyeliminuje źródła problemów. Jednocześnie 

Gmina podtrzymała wcześniejszą deklarację dotyczącą współfinansowania zadania przez 

gminę Blachownia przy założeniu realizacji zadania jako kompleksowej przebudowy drogi 

wraz z jej odwodnieniem, czyli zadaniem inwestycyjnym.  
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W odniesieniu do interpelacji radnej E. Łągiewki poinformował, że projektantem był obecny 

wykonawca chodnika. Było to zadanie w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Projektant,  

a jednocześnie wykonawca chodnika, ma za zadanie przenieść słup telekomunikacyjny. Z tego 

co wie, dostał już formalną zgodę na to, ażeby słup przenieść na teren szkoły. Myśli, że Pani 

Dyrektor i Gmina wyrażą na to zgodę, bo to jest słup telekomunikacyjny z internetem. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat życzył wszystkim Spokojnych Świąt, refleksji, odpoczynku 

i modlitwy.  

 

Radny M. Chudzik powiedział, że szkoda, że Wicestarosta nie przedstawił stanowiska 

Burmistrza na Komisji. W kosztorysie wszystko jest przewidziane, odwodnienie, przełożenie 

krawężnika, wszystko. Uważa, że jest to wykonalne w ramach remontów. Powtórzy kolejny 

raz, że preferowana jest ściana wschodnia, a u nich, robi się wszytko, żeby nie było zrobione.  

 

Starosta K. Smela powiedział, że nie chce dyskutować, czy się robi wszystko, żeby nie zrobić, 

czy może wszystko, żeby jednak coś zrobić. Dla powiatu formalnym partnerem jest Burmistrz 

i Rada danej gminy. Podczas spotkania, przedstawiciele Gminy, zaklinali się, że absolutnie 

żaden remont, tylko kompleksowa inwestycja, bo do tego się dołożą. Dopóki decyzje nie 

zapadną, można rozmawiać. Zaproponował zaproszenie radnych z tego obszaru i Pana 

Burmistrza ze swoimi służbami na spotkanie. Można się wtedy przekonywać, bo jeśli to ma iść 

kompleksowo to jest to ok. 6-7 mln. Nie wie, czy gminę na to stać.  

W imieniu swoim, Zarządu oraz wszystkich pracowników Starostwa, życzy dobrych Świąt, 

wypoczynku, rodzinnego spędzania czasu, w gronie przyjaznych osób, którzy nawzajem sobie 

dobrze życzą. Wszystkiego dobrego. A z drogami sobie poradzimy.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 10:34 zamknął 

obrady XII Sesji Rady Powiatu.  

 

 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta 

CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 
Protokół sporządziła Justyna Mrowiec    

 


